
كرش دنبال اخراج شدن است
هيچ كسي موافق جوي كه كرش در فوتبال 
ايران ايجاد كرده نيست. سرمربي تيم ملي 
مرز اعتدال و صب��وري را از ياد برده و تنها 
واژه اي كه مي توان براي اين اتفاقات استفاده 
كرد، كلمه »تشنج« است. كرش با بيانيه 
اهانت آميزش جو فوتبال ايران را متشنج و 
به جامعه ورزش ايران بي احترامي مي كند. 
موضوعي كه باعث تعجب همه فوتبالي ها 
شده اس��ت. البته برانکو ايوانکوويچ هم در 
نخستين صحبت هايش درباره اردوي آماده سازي تيم ملي، كمي تند رفت 
و بهانه به دست كرش داد. سرمربي تيم ملي هم حالا دست بردار نيست و 
پشت سر هم بيانيه مي دهد كه اين موضوع باعث شده در رسانه هاي خارجي 
هم در مورد فوتبال ايران جو منفي درست ش��ود. پا درمياني فوتبالي ها 
آشتي كنان مصلحت انديشي، مديريت 50 سال پيش است و در مديريت 
امروز جايي ندارد. كرش با فدراسيون فوتبال قرارداد دارد و بايد تابع آن 
باشد، اما فکر مي كنم فدراسيون فوتبال در اين ميان مقصر اصلي همه اين 
اتفاقات است، چون نتوانست سرمربي تيم ملي را كنترل كند. بار اولي كه 
كرش در اردوي دبي استعفا كرد، فدراسيون فوتبال بايد قاطعانه مقابل او 
مي ايستاد. كرش مي خواهد اخراجش كنند تا تمام پولش را از فدراسيون 
فوتبال بگيرد. با پولي كه ما به كرش پرداخت مي كنيم، مي توانيم يک مربي 
هم سطح با او استخدام كنيم، اما اين آقا استعفا نمي دهد چون دوست دارد 
فدراسيون فوتبال اخراجش كند تا بتواند به تمام حق و حقوقش برسد. 
شايد او پيشنهاد بهتري دارد و با تيم هاي ديگري به توافق رسيده كه ديگر 
نمي خواهد در ايران بماند. البته نمي توان اين مسئله را ناديده گرفت كه 
جدايي كرش هم از لحاظ اقتصادي و هم از لحاظ فني به ضرر هر دو طرف 
است و حضور او در ايران، به نفع فوتبال ماست. تيم ملي ما در حال حاضر 
از شانس بالايي براي صعود به جام جهاني برخوردار است كه اين شانس 
با حضور كرش به بيش از 95 درصد مي رسد، اما او بايد رفتارش را درست 

كند، چون با اين كارهايش به جامعه ورزشي ما بي احترامي مي كند. 

جام تختي در شأن تختي نبود
ابراهيم جوادي، دارنده چهار مدال طلاي 
جهان با انتقاد از سطح پائين رقابت هاي 
جام تختي گفت: »رقابت هاي بين المللي 
جام جهان پهلوان تختي به هيچ عنوان در 
شأن و جايگاه اين قهرمان ملي برگزار نشد. 
حتي كش��تي گيران مطرح داخلي نيز در 
اين مسابقات كشتي نگرفتند. پهلوان غلامرضا تختي اعتبار كشتي 
ايران است و بايد تورنمنتي كه به اسم اين قهرمان ملي برگزار مي شود 
در حد و شأن اين اسطوره تکرار نشدني كشتي دنيا باشد. متأسفانه 
كشورهاي خارجي شاخص استقبال چنداني نداشتند و در حالي كه 
ما به تورنمنت هاي بين المللي كشورمان اهميت نمي دهيم، هر ساله 
جام ياريگين و ياشار دوغو در روسيه و تركيه با شکوه تر از قبل برگزار 

مي شود و واقعاً با اين شرايط فقط مي توان تأسف خورد.«

 مجلس به سوء استفاده از
 بيت المال در فوتبال ورود كند

عضو فراكس��يون ورزش ديروز در مصاحبه اي با خبرگ��زاري خانه ملت از 
لزوم نظارت بر هزينه هايي كه در دو باشگاه بزرگ پايتخت يعني استقلال و 
پرسپوليس مي شود، صحبت كرده است تا مشخص شود پولي كه از بيت المال 
و بودجه عمومي كشور در فوتبال هزينه شود چه سرنوشتي پيدا مي كند. او 
به درستي اشاره كرده كه  عدم نظارت  باعث  رانت و فساد در فوتبال شده و 
بايد از بروز  چنين تخلفاتي  با  اصلاح روش ها جلوگيري كرد. صحبت هاي 
صديف بدري، نماينده اردبيل در حالي مطرح مي شود كه سال هاست صحبت 
از جاي خالي نظارت و بازرسي روي هزينه هاي چند ميلياردي است كه در 
فوتبال كشور مي شود، هزينه هايي كه نماينده اردبيل به آن اشاره كرده از 
حساب بيت المال و طبيعي است با توجه به اين مسئله بايد نظارت گسترده اي 
در اين زمينه صورت بگيرد. با اين حال در س��ال هاي اخير به رغم بالا رفتن 
بي ضابطه قراردادهاي فوتباليس��ت ها، نظارت، حلقه مفقودشده سيستم 
فوتبال كشور بوده و اين مسئله زمينه ساز فساد در فوتبال كشور شده است و 
سبب شده تا سوء استفاده هاي گسترده مالي در فوتبال صورت بگيرد. جاي 
خالي نظارت وقتي بيشتر احساس مي شود كه مديران استقلال و پرسپوليس 
به عنوان دو باشگاه بزرگ پايتخت بدون اينکه از سوي نهادهاي نظارتي و 
بازرسي مورد بازخواست قرار بگيرند، براي قرارداد با بازيکنان محدوديتي در 
بالا بردن رقم قراردادهاي بازيکنان براي خودشان قائل نيستند و با توجه به 
اينکه اين هزينه ها از بيت المال پرداخت مي شود، ابايي از بستن قراردادهاي 
ميلياردي و چندصد ميليوني با بازيکنان ندارند و هر سال كه مي گذرد بدهي 
روي بدهي باش��گاه مي گذارند، طوري كه امروز گفته مي ش��ود دو باشگاه 

استقلال و پرسپوليس، بيش از 100 ميليارد بدهي دارند. 
 چنين شرايطي به عدم وجود نظارت روي تصميمات و قراردادهايي كه در 
باشگاه هاي فوتبال كشور بسته مي شود،  برمي گردد و سال به سال اين مسئله 
بسترساز فساد بيشتر در فوتبال مي شود. بديهي است وقتي  در ورزشي مانند 
فوتبال كه سالانه نزديک به هزار ميليارد گردش مالي دارد، نظارتي وجود 
نداشته باشد، اين ورزش يک بستر آماده براي فساد و سوءاستفاده هاي مالي 
از بيت المال مي شود، طوري كه حتي رئيس سازمان بازرسي كل كشور هم 
چند وقت پيش به فساد مالي در فوتبال  اعتراف كرد. اين در شرايطي است 
كه زمينه گسترده شدن فساد در فوتبال به اهمال دستگاه هاي نظارتي و 
بازرسي برمي گردد كه با عدم وارسي و بررسي پول هاي كلاني كه در فوتبال 
كشور هزينه مي ش��ود، اين ورزش را تبديل به ميداني براي جولان دادن 
مافياي بزرگي متشکل از بازيکنان، مربيان، مديران و دلالان  كرده است كه 
سالانه درآمدهاي هنگفت ميلياردي و ميليوني كسب مي كنند، بدون اينکه 

مورد بازخواست و محاكمه قرار بگيرند. 
صحبت هاي رئيس فراكسيون ورزش مبني بر نظارت بيشتر روي هزينه هايي 
كه در فوتبال مي شود در حالي مطرح مي شود كه بارها دلسوزان ورزش در 
اين رابطه هش��دار داده اند و با توجه به گسترده تر شدن فساد در فوتبال در 
سال هاي اخير مردم نيز با توجه به هزينه هاي چندصد ميلياردي در فوتبال 
و قراردادهايي كه با بازيکنان از بيت المال بسته مي شود، خواستار برخورد با 
مديران متخلف شده اند. سال گذشته هم گزارش مجلس درباره پرونده فساد 
در فوتبال به خوبي زواياي تکان دهنده اي از فساد مالي و اخلاقي كه در فوتبال 
كشور در نبود نظارت و بازرسي نهادهاي مسئول رخ مي دهد را برملا كرد. با اين 
حال به نظر مي رسد اين پرونده كه شامل حجم زيادي از تخلفات رخ داده در 
فوتبال بود، در مجلس جديد بايگاني شده و نمايندگان اراده اي براي پيگيري و 
به سرانجام رساندن اين پرونده ندارند. اين در حالي است كه نمايندگان مجلس 
علاوه بر قانونگذاري، مسئوليت هاي نظارتي نيز دارند، اما به نظر مي رسد در 
حوزه ورزش و به خصوص فوتبال كه قراردادهاي ميلياردي فوتباليست ها 

اعتراضات زيادي را به همراه داشته، اين وظيفه فراموش شده است. 
هرچند عضو فراكسيون ورزش از عدم نظارت بر هزينه هايي كه درفوتبال 
مي شود، انتقاد كرده است، اما بايد گفت كه نمايندگان نيز در اين زمينه 
بايد به وظيفه نظارتي شان در فوتبال عمل كنند، نمي شود پرونده فساد 
در فوتبال را در مجلس بايکوت گذاشت و در مقابل از وضعيتي كه فوتبال 
گرفتار آن ش��ده انتقاد كرد. بديهي اس��ت كه نمايندگان بايد با توجه به 
اختياراتي كه در بعد نقش نظارتي شان دارند، مي توانند با تصويب قوانين 
و همچنين بازخواست وزير ورزش و ساير مسئولاني كه در اين زمينه در 
مظان اتهام فساد مالي و سوءاستفاده هايي كه از بيت المال مي شود، هستند 

به سالم سازي فوتبال و جلوگيري از حيف و ميل بيت المال كمک كنند.

از خودگذشتگي هاي 
شيوا نوروزي
  گفت وگو

آتش نشـــانان در 
حادثـه سـاختمان 
پلاسـکو سـبب شـد مردم هرچه بيشـتر با 
سختي هاي اين حرفه آشنا شوند. حادثه تلخ 
پلاسـکو يک بار ديگر ثابت کرد، آتش نشانان 
ايراني بـراي نجات جان مـردم از هيچ خطري 
نمي هراسند؛ حتي اگر به قيمت جانشان تمام 
شود. در بين اهالي ورزش هم هستند افرادي که 
لباس آتش نشاني به تن مي کنند و به جنگ آتش 
مي روند. حميد حاج ملک، داور ليگ برتر فوتبال، 
آتش نشان صومعه سرايي است که اين روزها غم 
از دسـت دادن همکارانش را تحمـل مي کند. 

    
اتفاقي که براي ساختمان پلاسکو افتاد 
همه نگاه ها را متوجه آتش نشان هاي 
ايراني و جانفشاني هاي آنها براي نجات 
جان هموطنان کرد. چه زماني اين خبر 
را شـنيديد؟ اين خبر چه بازتابي بين 

همکارانتان داشت؟
در كشور ما تا اتفاقي مي افتد همه توجهات معطوف 
آن مي ش��ود، ولي تا قبل از آن نه كسي به ما زنگ 
مي زند و نه كس��ي حالمان را مي پرسد. ساختمان 
پلاسکو ساختماني قديمي بود كه بارها به دليل ايمن 
نبودن از طرف شهرداري و آتش نشاني اخطار گرفته 
بود و معلوم نيس��ت كه چرا توجهي به اين موضوع 
نشده اس��ت. براي بازي س��پاهان و نفت تهران به 
اصفهان رفته بودم. نزديک 9 صبح بود كه متوجه اين 
اتفاق ناگوار شدم و بعد بازي به شهرم برگشتم، چراكه 
جمعه در ايستگاه شيفت كاري ام بود. همه بچه هاي 
آتش نشاني صومعه سرا ناراحت و نگران حال همکاران 
خود در تهران بودند و همه ما اخبار را لحظه به لحظه 
پيگيري مي كرديم. به رفقاي آتش نشانمان در تهران 
زنگ مي زديم تا از اخبار مطلع شويم. مردم هم كه در 
همه جاي ايران و همچنين در صومعه سرا با خانواده 
آتش نشانان فداكار و مصدومان حادثه ابراز همدردي 
مي كنند. شايد بتوان گفت كه اين حادثه تلخ سبب 
شد كه مردم بيشتر از گذشته با شغل آتش نشاني 
و سختي هاي اين شغل آشنا شوند؛ ولي  اي كاش 
مردم به گونه اي ديگر ما و شغل مان را مي شناختند. 
 اي كاش صداوسيما و رسانه ها نسبت به دشواري هاي 

حرفه آتش نشاني فرهنگ سازي مي كردند. خيلي ها 
اصلًا نمي دانند آتش نشاني چيست و آتش نشانان 
چه خدماتي را به مردم ارائ��ه مي دهند، به ويژه در 

شهرهاي كوچک. 
حس قلبي شما به همکاران آتش نشاني 
که در ساختمان پلاسکو از جان خود 

گذشتند، چيست؟
نامش��ان براي هميش��ه در قلب مردم مي ماند و 
اميدوارم ما ني��ز راه آنها را در خدم��ت به مردم 
ادامه دهيم. از مسئولان مي خواهيم كه امکانات 
بيش��تري در اختي��ار آتش نش��انان بگذارن��د. 
خداوند به خانواده هايش��ان صبر دهد. اميدوارم 
ساختمان هايي بسازيم با بالاترين حد ايمني تا 

ديگر چنين اتفاقاتي را شاهد نباشيم. 
پايين بـودن سـطح ايمنـي از جمله 
دلايلي است که به فجايع بزرگي چون 

ساختمان پلاسکو منجر مي شود. 
قطعاً تأثير فراواني در كاهش حوادث خواهد داشت. 
به عنوان مثال اگر همه مردم بدانند در اس��تفاده از 
اجاق گاز، بخاري و مواردي از اين دس��ت چه نکات 
ايمني بايد رعايت ش��ود بدون ش��ک بس��ياري از 
مشکلات حل مي شود، اما متأسفانه خيلي ها بي خيال 
نکات ايمني مي ش��وند و در مواردي هم مسئولان 
س��ختگيري هاي لازم را انجام نمي دهند. برخي از 
سازندگان ساختمان هم پس از آنکه مجوزهاي لازم را 
مي گيرند قيد ايمني را مي زنند. همه تلاش مي كنيم 
مشکلات را رفاقتي حل كنيم نه قانوني. در حالي كه 

رعايت قانون در دراز مدت به نفع كل جامعه است.
چطور شـد که آتش نشـان شـديد؟ 
شـما که قبلاً حرفـه داوري فوتبال را 
انتخاب کرده بوديـد چگونه به جمع 

آتش نشان هاي ايران پيوستيد؟
 دو سال پيش بود كه به اين حرفه وارد شدم و اول 
داور فوتبال بودم بعد شغل آتش نشاني را انتخاب 
كردم. علاقه زيادي به آتش نشاني داشتم و هميشه 
يکي از آرزوهايم بود كه لباس آتش نشاني به تن كنم. 
به همه مشکلات و خطرات احتمالي آگاه بودم. من 
در شهر صومعه سراي استان گيلان خدمت مي كنم. 
متأسفانه شهرهاي كوچک امکانات كافي ندارند در 
حالي كه تعداد آپارتمان ها به شدت افزايش يافته 
است، اما به نسبت ساخت و سازهاي امروزي امکانات 

افزايش نداشته است. از طرفي قراردادم نيز شركتي 
است و حقوق آنچناني هم نمي گيريم. قبلًا جاي 
ديگري مشغول به كار بودم كه حقوقش هم بهتر 

بود، ولي به آتش نشاني علاقه داشتم. 
از تجربيات حضورتان در عمليات هاي 
مختلف آتش نشـاني برايمان بگوييد 
و اينکـه در راه نجـات مـردم چـه 

سختي هايي تحمل مي کنيد؟
اتفاقات ناراحت كننده و دلخراش زي��ادي را تجربه 
كرده ام. خب نمي توان انتظار زيادي داش��ت، چراكه 
بحث خدمات ايمني مطرح است. در چند تصادفي 
كه اعزام شدم مورد تصادفي داشتيم و بايد اجساد را از 
ماشين خارج مي كرديم. نمي توانم بيشتر از اين توضيح 

دهم چراكه تجربيات واقعاً ناراحت كننده اي بودند. 
 به نظر مي رسـد داوري و آتش نشاني هيچ 

سنخيت و تناسبي با هم ندارند. 
به نظر من هر دو ش��غل هيجان زيادي دارند. قبلًا 
خودم در تيم سپيدرود بازي مي كردم، اما به خاطر 
مصدوميت نتوانستم ادامه دهم. در عين حال داوري 
را هم دوست داشتم و بعد از آنکه فوتبال را نتوانستم 

ادامه دهم، تصميم گرفتم داوري را در سطح حرفه اي 
پيگيري كنم. در پنج، شش س��ال گذشته هم در 
ليگ برتر فوتبال قضاوت مي كنم. هم داوران و هم 
آتش نشانان حس جاه طلبي را تجربه مي كنند و از 
جنبه منفي نيز بايد بگويم فعالان در هر دو حرفه 
استرس زيادي را تحمل مي كنند. با اين تفاوت كه به 
داوران فحش مي دهند، ولي در آتش نشاني خبري 
از توهين نيست. البته استرس��ي كه آتش نشانان 
تجربه مي كنند، قابل قياس با داوري نيست. هر بار 
كه صداي آژير حريق را مي شنوي آدرنالين خون به 
ش��دت افزايش پيدا مي كند. از طرفي فوتبال يک 
ورزش و تفريح است و لذت خاصي دارد. هر دو حرفه 
اس��ترس هاي خاص خود را دارند و اميدوارم ديگر 

شاهد چنين اتفاقات تلخي نباشيم. 
از اينکه آتش نشان هستيد پشيمان 

نشده ايد؟
به هيچ وجه. باور كنيد شعار نمي دهم و حس قلبي ام 
است. فکر مي كنم جاي خوبي آمده ام. هميشه دو شغل 
را خيلي دوست داش��تم؛ معلم ورزش و آتش نشان. 

عشقم به آتش نشاني از قبل بيشتر هم شده است.  
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  چـهـره ها

88498432سرويس ورزشي

به حال آتش نشانان غبطه مي خورم
در پي فرو ريختن س��اختمان پلاسکو و 
گرفتار شدن تعدادي آتش نشان؛ بسياري 
از ورزش��کاران با ابراز همدردي، تأس��ف 
خود را از اين حادثه دردناک براي تسکين 
آلام خانواده هاي آتش نشانان فداكار ابراز 
داشتند. مجيد جلالي، سرمربي تيم پيکان 
ديروز گفت: »ابتدا تس��ليت بگويم. واقعاً غبط��ه مي خورم كه اين 
آتش نشانان ما در كجا تربيت شده اند كه چنين روحيات ايثارگري 
دارند و آنها مي توانند الگوي ما باشند تا فضاي فوتبال ما بهتر شود، ولي 
در حال  حاضر برخي براي گرفتن امتيازاتي آتش افروزي مي كنند و 
برخي مانند اين آتش نشانان چنين روحياتي دارند كه آتش را خاموش 
مي كنند و حتي شايد به قيمت از دس��ت دادن جانشان تمام شود. 

اميدوارم خدا به من كمک كند تا من هم يک آتش نشان باشم.«

سعيد احمديان

تيم ملي بسکتبال جاي بهترين هاست
ح��دود دو هفت��ه ديگ��ر مس��ابقات 
قهرمان��ي غرب آس��يا برگزار مي ش��ود 
و آسمان خراش هاي بس��کتبال ايران با 
سرمربي گري مهران حاتمي راهي اردن 
مي شوند. حاتمي در اين باره مي گويد: »در 
اين اردو ما يک هفته تمرين داريم و سپس 
راهي اردن مي شويم تا در مسابقات شركت كنيم. زمان زيادي در 
اختيار تيم نيست، اما با توجه به برنامه ريزي فدراسيون و غيرت و 
تلاشي كه از بازيکنان سراغ دارم اميدوارم كه از اين مسابقات سربلند 
بيرون بياييم. تيم   ملي براي من و هيچ يک از اين بازيکنان حاضر 
در اردو نيس��ت. تيم   ملي براي بهترين ها و شايسته ترين هاست و 
هركس كه توانايي داشته باشد و جزو اين بهترين ها قرار بگيرد وارد 

12 نفر نهايي خواهد شد و در مسابقات شركت مي كند.«

بيژن ذوالفقارنسب

كارشناس فوتبال

دنيا حيدري

 حميد حاج ملک،آتش نشان و داور ليگ برتر فوتبال 
در گفت وگو با »جوان«:

 نام آتش نشانان پلاسکو 
در قلب مردم مي ماند

داويد دخيا، دروازه بان منچستريونايتد در اقدامي انسان دوستانه 
از كودكي معلول در بيمارستاني در شهر منچستر ملاقات به عمل 
آورد و دس��تکش هاي خود را به وي هديه داد. دخيا گفت: »امروز 
با سام دروازه بان بزرگ ملاقات كردم، من دستکش هاي خود را به 
وي اهدا كردم و اميدوارم كه با آن بتواند همه چيز را به دست آورد.« 
چندي پيش نيز باشگاه تاتنهام شرايط حضور پسربچه معلول هشت 

ساله اي به نام مارشال جانسون از هواداران اين باشگاه در ورزشگاه 
وايت هارت لين را فراهم كرد و اين كودک با حضور در تمرين تاتنهام 
به آرزوي ديرين خود رسيد. جانسون دست و پاي خود را به خاطر 
ابتلا به مننژيت از دست داده است.اين قبيل حركات ثابت مي كند 
كه ورزش و ورزشکار داراي روحيه  مردم داري و جوانمردي است و 

تفاوت نمي كند در كجاي دنيا حضور داشته باشد.

هديه دخيا به پسربچه معلول

شهابي مدير روابط عمومي فدراسيون فوتبال شد
در حکمي از سوي مهدي تاج، رئيس فدراس��يون فوتبال، اژدر شهابي 
به سمت رئيس دپارتمان روابط عمومي فدراسيون فوتبال منصوب شد. 
شهابي داراي سوابقي همچون رياست مركز روابط عمومي و اطلاع رساني 
وزارت ورزش و جوانان، مشاور رسانه اي وزير ورزش، رئيس كميته روابط 

عمومي فدراسيون فوتبال  است. 
------------------------------------------------------------
تست دوپينگ ملي پوش مطرح فوتسال مثبت اعلام شد

شنيده شده نمونه اول تست دوپينگ يکي از ملي پوشان مطرح كشورمان در 
رشته فوتسال مثبت اعلام شده و ستاد ملي مبارزه با دوپينگ هم دوپينگ او را 
تأييد كرده است. به گزارش خبرگزاري ميزان، گفته مي شود در صورت تأييد 
نمونه دوم، محروميتي بين دو تا چهار سال در انتظار اين ملي پوش خواهد بود 

و او ديگر نه در تيم ملي و نه در مسابقات باشگاهي جايي نخواهد داشت. 
------------------------------------------------------------

سه تيم واليبال ساحلي ايران در جدول اصلي تور جهاني كيش 
كسري غفوري، سرپرست تور جهاني سه ستاره 2017 كيش با يادآوري 
اينکه دومين دوره تور جهاني واليبال س��احلي در ايران از 27 تا 30 بهمن 
دركيش برگزار مي شود، گفت: »69 تيم از 24 كشور جهان براي حضور در 
اين رقابت ها اعلام آمادگي كردند. با رايزني صورت گرفته با فدراسيون جهاني 
واليبال سه تيم ايران در جدول اصلي تور جهاني كيش حضور خواهند داشت 

كه گام مهمي براي موفقيت واليبال ساحلي ايران محسوب مي شود.«

همدردي برانکو با آتش نشانان
همدردي جامعه ورزش كش��ور با بازماندگان و صدمه ديدگان حادثه تلخ 
آتش سوزي ساختمان پلاسکو همچنان ادامه دارد. در همين زمينه برانکو 
ايوانکوويچ ديروز در يکي از مراكز آتش نشاني حضور پيدا كرد و لحظاتي را با 
مأموران آتش نشاني سپري كرد. سرمربي تيم فوتبال پرسپوليس در ايستگاه 
شماره 27 حاضر شد كه در مجاورت ورزش��گاه شهيد درفشي فر واقع در 
خيابان بهمني نژاد قرار داشت. گفتني است سرمربي پرسپوليس پيش از اين 
نيز در پيامي با ستايش از آتش نشانان و خانواده هاي آنها، بابت گرفتار آمدن 

جمعي از اين عزيزان پس از ريزش ساختمان ابراز همدردي كرده بود. 

پيکان- تراکتور فرصت بازگشت قلعه نويي
آبادان، روز سرنوشت منصوريان

هفته هجدهم رقابت هاي ليگ برتر در حالي امروز با برگزاري سـه 
ديدار اسـتارت مي خورد کـه در يکي از حساسـت ترين بازي هاي 
آن، اسـتقلال مهمان نفتي هـاي آبادان اسـت. ديداري که شـايد 
سرنوشـت منصوريان را روي نيمکـت آبي پوشـان تهراني تغيير 
دهد. هرچند که ديدار تراکتورسازان تبريزي با پيکان نيز از جمله 
ديدارهاي حائز اهميت اين هفته است. ديگر بازي امروز نيز مصاف 
همسايه هاي قعرنشين جدول، ماشين سازي تبريز با صباي قم است. 

  نفت آبادان – استقلال، 16:45
بعد از شکست برابر استقلال خوزستان، شرايط منصوريان بغرنج تر از قبل 
شد. نه فقط چون در آستانه هفته هجدهم قرار دارد و تيم او جايگاهي بهتر 
از رده ششم جدول و 25 امتياز ندارد. بلکه از آن جهت كه گفته مي شود 
بازي با نفت آبادان،  آخرين فرصت او براي نشستن روي نيمکت استقلال 
است. هرچند معيني، عضو هيئت رئيسه باشگاه با بيان اينکه استقلال تاوان 
تغيير نسل را مي دهد، تأكيد مي كند كه ضرب الاجلي به منصوريان داده 
نشده است و مديريت باشگاه از او حمايت مي كند، اما نمي توان به راحتي 
چشم بر برخي مسائل بس��ت. خصوصاً كه حال حتي صداي هواداران، 
اصلي ترين حاميان منصوريان هم درآمده است و بسياري از آنان نيز براي 

بهبود شرايط، خواهان ايجاد تغييرات روي نيمکت هستند.
 با اين وجود منصوريان به بازي با نفت آبادان و كسب پيروزي در آن براي 
عبور از اين بحران به شدت اميدوار است. هرچند كه كسب سه امتياز اين 
بازي كار چندان آساني هم نيست. نفتي هاي آبادان كه اين فصل برابر 
تيم هاي نامدار ليگ بازي هاي قابل قبولي ارائه دادند و امتيازهاي خوبي 
هم به دست آوردند، بعد از تساوي برابر تراكتورسازان تبريزي،  اصلي ترين 
مدعي ليگ بعد از پرسپوليس،  به دنبال سه امتياز اين بازي خانگي براي 
رسيدن به جايگاهي بهتر هستند. اين تيم كه با كسب 20 امتياز از 17 
بازي گذش��ته رده يازدهم ليگ را در اختيار دارد، در بازي دور رفت با 
نادر دست نش��ان در آزادي، به پيروزي دو بر يک برابر ياران منصوريان 
رسيد و حال به دنبال تکرار پيروزي برابر اين تيم است. نتيجه اي كه در 
صورت رقم خوردن، مي تواند كار منصوريان را به شدت سخت كند. كار 
منصوريان، اما وقتي سخت تر مي شود كه براي مصاف با نفتي ها نتوانست 

پنج بازيکن خود را به آبادان ببرد.
 كارت بازي آندرانيک تيموريان و سرور جباروف دو هافبک تازه به خدمت 
گرفته شده اين تيم هم كه هنوز صادر نشده اس��ت تا منصوريان بتواند 
حسابي روي آنها باز كند. هرچند كه شايد در صورت صدور كارت بازي هم 
به دليل عدم حضور در تمرينات، شرايط حضور در اين بازي را نداشتند. 
مسئله اي كه بدون شک تأثيري منفي در روند عملکرد آبي پوشان برابر 
برزيلي هاي آبادان خواهد داشت. البته حضور آندو كه منصوريان تلاش 
زيادي كرد تا با جذب او بتواند حواشي اين تيم را جمع كند، مي توانست در 
اين بازي تأثير بسيار زيادي داشته باشد، اگر قرارداد اين بازيکن با استقلال 
اندكي زودتر به ثبت مي رسيد. با اين وجود اما اگر آن طور كه معيني ، عضو 
هيئت مديره باشگاه استقلال وعده داده است، بازي با نفت آبادان آخرين 
فرصت منصوريان براي نشستن روي نيمکت استقلال نباشد،  بدون شک 
سرمربي آبي پوشان در ادامه راه مي تواند با استفاده از تجربيات بازيکنان تازه 
جذب شده تيمش، به خصوص آندو كه با تلاش فراوان با قراردادي شش 
ماهه به اين تيم اضافه شد، حاش��يه ها را جمع و جور كند و گامي محکم 
براي ادامه راه بردارد. البته به شرط آنکه منصوريان بتواند از بازي امروز با 
شاگردان فيروز كريمي كه براي مصاف با استقلالي ها در تمرين لباس رزم 

برتن كرده بودند، جان سالم به در ببرد. 
  پيکان- تراکتور، 15:45

تساوي هفته گذش��ته برابر نفتي هاي آبادان اگرچه نتوانست تغييري 
در جايگاه تراكتورسازان ايجاد كند و شاگردان قلعه نويي همچنان تيم 
دوم جدول  هستند، اما آنها   اصلي ترين رقيب پرسپوليس صدرنشين 
هس��تند. در س��وي ديگر  پيکان  با هدايت مجيد جلالي، براي عقب 
نماندن از كورس مدعيان به سه امتياز اين ديدار خانگي نياز مبرم دارد و 

همين مسئله مي تواند بر جذابيت هاي اين بازي بيفزايد.
 قلعه نويي زماني كه با اس��تقلال قهرمان ليگ ش��د در توصيف مجيد 
جلالي گفت او خيلي مرد است! حالا او بايد برابر همين مرد بايستد و 
براي سه امتياز حساس اين هفته بجنگد، اما بايد ديد مي تواند سه امتياز 
اين بازي را از مرد پيکان بگيرد يا تس��اوي برابر نفت آبادان شروع افت 
تراكتور بوده است. البته خط حمله تراكتور با 27 گل زده،  برگ برنده 
قلعه نويي در اين ديدار حساس است كه بايد ديد مي تواند برابر پيکان 

استفاده اي كه مي خواهد از آن ببرد؟ 

انصاري فرد مهاجم سوم المپياكوس
اظهارات عجيب س��رمربي پرتغالي تيم المپياكوس در خصوص 
كريم انصاري فرد، مهاجم تازه اين تيم باعث ش��ده تا رسانه ها از 
انتقال قرضي مهاجم ايراني به تيمي ديگ��ري خبر دهند. پائولو 
بنتو، سرمربي المپياكوس اعلام كرد كه كريم انصاري فرد مهاجم 
سوم تيم اوس��ت و در دو بازي اخير نيز از او استفاده نکرد. همين 
مسئله باعث شد تا رسانه هاي ورزشي يونان احتمال انتقال قرضي 

انصاري فرد به تيمي ديگر را جدي قلمداد كنند.

پشيمان نيستم
شکست ها و عدم نتيجه گيري مناسب پپ گوارديولا در منچسترسيتي 
باعث شده تا سرمربي موفق سال هاي قبل بايرن مونيخ و بارسا روزهاي 
سختي را در ليگ برتر جزيره تجربه كند. با اين حال پپ از آمدن به 
انگلستان پشيمان نيست و مي گويد: »انتظاراتي از من وجود دارد كه به 
خاطر سابقه و گذشته ام است، چيزي كه من مي توانم بگويم اين است 
كه از بودن در منچسترسيتي راضي ام و احساس مي كنم كه اينجا 

محبوب هستم  و  مي خواهم براي بردن همه جام ها بجنگم.«

كاستا آدميزاد نيست
رابي كين، بازيکن سابق تيم ملي ايرلند جنوبي و تاتنهام مي گويد اگر 
پيشنهاد وسوسه كننده چيني ها به كاستا، مهاجم پرتغالي چلسي به 
او شده بود بي درنگ آن را قبول مي كرد. كين مي گويد: »كاستاي 29 
ساله آدميزاد نيست، اگر به پيشنهاد مالي مضحکت چيني ها براي بازي 
در اين كشور و دريافت هفته اي 400 هزار پوند دستمزد فکر نکرده 
باشد. پولي كه به كاستا پيشنهاد شده، جنون آميز است و او احتمالاً به 

اين فکر مي كند كه براي يک سال هم كه شده به چين برود.«

رئال رونالدو را به چيني ها مي فروشد!
 سران رئال مادريد در صدد هس��تند تا كريستيانو رونالدو، س��تاره  پرتغالي خود را در فصل
 19-2018 به فروش برس��انند، اين تصميم را فلورنتينو پرز، رئيس باشگاه اخذ كرده است، 
هرچند كه تمديد قرارداد پنج ساله رونالدو تا س��ال 2021 جدي ترين مانع براي فروش اين 

بازيکن است. شنيده ها حاكي از آن است كه مادريدي ها مي خواستند دو سال قبل رونالدو را به 
فروش برسانند، از قهرماني رئال در ليگ قهرمانان اروپا و موفقيت هاي پي درپي رونالدو از جمله 

كسب توپ طلاي بهترين بازيکن جهان طي دو سال گذشته آنها را متقاعد كرد كه با او 
تمديد قرارداد كنند. به رغم تمامي اين مسائل و قرارداد جديد رونالدو با رئال مادريد، 
پرز مي خواهد اين بازيکن را 12 ماه قبل از پايان قراردادش به چيني ها بفروشد. 
رونالدو در اين زمان يعني سال 2020، 35 ساله مي شود و طبيعي است كه شرايط 
فعلي را نخواهد داشت و در آن صورت به پيشنهاد بالا و نجومي چيني ها حتماً 
پاسخ مثبت  مي دهد تا سال هاي پاياني فوتبالش را در آسيا بگذراند.اين در حالي 

است كه رونالدو به اين پيشنهاد واكنش نشان نداده است.

تا وقتي بخواهم در بارسا مي مانم
هفته گذشته انتشار خبري مبني بر پيشنهاد وسوسه كننده منچسترسيتي به ليونل مسي 
فوق ستاره آرژانتيني باعث شد تا شايعه جدايي اين بازيکن از بارسا قوت بيشتري به خود بگيرد، 
 اما مسي با ابراز رضايت از وضعيت كنوني اش در بارسا اعلام كرد كه فعلاً قصد جدايي از اين 
تيم را ندارد و تا هر وقت كه بخواهد در اينجا مي ماند.  مسي گفت: »اين من هستم كه تعيين 
مي كنم در چه تيمي بازي كنم، باشگاه براي من تصميم نمي گيرد، تحت تأثير احساسات 
هم نخواهم بود، باشگاه حق ندارد مرا مقابل هواداران قرار بدهد.« وي با اشاره به 
اينکه مي خواهد در بارسا بماند، ادامه داد: »اولويتم ماندن است، تا وقتي كه 
بخواهم با هر تيمي هم كه صلاح باشد مذاكره خواهم كرد و نيازي نيست 
همه چيز را توضيح بدهم.« شرايط فوق ستاره بارسا نيز البته بر ماندن او 
در بارسا دلالت مي كند. البته به اين مسئله بايد رابطه بسيار خوب مسي و 
بارسا را نيز اضافه كرد. به هر حال سران بارسا به هيچ عنوان راضي نخواهند 

شد كه ستاره تأثيرگذار خود را به راحتي از دست بدهند.
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